
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-03-23, § 27 

 

 Tid Tisdagen den 23 mars 2010 kl 16.30 – 16.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 29 mars 2010 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anna C Kullendorff (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (M)  

Christoffer Kuckowski (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP) tjänstgörande 

Sebastian Wiklund (V) tjänstgörande 

 

Förhinder: Ledamöterna Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) samt ersättarna 

Lars Bengtson (M), Datevig Mardirossian Lönn (M) och Anna Manhag (M). 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Ted Ell, Staffan Forsell, Lars Jolerus, 

Ulla Ritzén och Marita Söderqvist samt biträdande borgarrådssekreteraren Magnus 

Thulin från roteln. 

 



  

 
 § 27 

Upphandling avseende insamling och behandling av matavfall 

inom staden 
Dnr T2010-703-00576 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla 

Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) och Anders Broberg (KD): 

 

1 Kontorets förslag godkänns i huvudsak. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Till skillnad från när Miljöpartiet innehade Miljöborgarrådsposten då det samlades in 

totalt 3 960 ton avfall per år för rötning har den borgerliga majoriteten fördubblat 

insamlingen. Idag (2009) samlar Staden in närmare 8 000 ton matavfall per år. Det är 

en positiv utveckling och ett bevis på att den nuvarande majoriteten tar frågan på 

allvar. 

För att hela insamlingsprocessen ska vara miljömässigt hållbar anser nämnden att 

kontoret bör ha med förnyelsebart bränsle för insamlingsfordonen i kraven för 

upphandlingen. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 16 februari 2010. I 

utlåtandet föreslås följande: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att genomföra 

 upphandlingen samt ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna avtal med valda 

 entreprenörer. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) och Anders Broberg 

 (KD) ställer sig bakom ett eget förslag till beslut. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) och Hampus Rubaszkin (MP) ställer 

 sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

3) Sebastian Wiklund (V) föreslår följande: 

1 Kontorets förslag till beslut avslås. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Staden ska utöka matavfallsinsamlingen till 70 % år 2014 och investerar i en 

förbehandlingsanläggning som ska stå klar senast år 2013. Att lägga ut kontorens 

kärnverksamheter på entreprenad, som skett mer av ideologiska skäl än av 

ekonomiska- eller effektivitetsskäl, har med all tydlighet visat sig fungera minst 

sagt ineffektivt och detta särskilt i en verksamhet som ska verka 

strukturomvandlande. Detta är en verksamhet som i högsta grad ska vara under 

egen regi. 

 

Beslutsgång 



  

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt 

Lundin (FP) och Anders Broberg (KD). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) och Hampus Rubaszkin (MP) reserverar sig 

mot beslutet med hänvisning till kontorets förslag. 

 

Sebastian Wiklund (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) enligt följande: 

 

Upphandlingen borde ske utifrån betydligt mer ambitiösa insamlingsmål av både 

matavfall från hushåll men framförallt storhushåll. Idag samlas endast omkring  

6 % av matavfallet in. Den borgerliga majoriteten har uttryckligen låga 

ambitioner på området vilket också förklarar att frågan är lågt prioriterade på 

förvaltningen. Upphandlingen bör utgå från högre ambitioner och att ett 

omfattande kampanjarbete bedrivs så att andelen insamlat avfall från storhushåll 

kraftigt kan utökas. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Hampus Rubaszkin (MP) enligt följande: 

 

Bristen på biogas i Stockholm har fått fortgå alltför länge. Det är glädjande att 

den nuvarande regimen i Stockholms stad äntligen förefaller att vilja åstadkomma 

någonting mer än den passivitet i frågan som hittills har fått råda avseende 

matavfallsinsamling, av upphandlingsupplägget att döma. Inriktningen att satsa 

på att bygga upp en regional behandlingskapacitet är god och i enlighet med den 

gröna politik som vi har fört länge. Emellertid så behöver vi uppenbarligen 

påminna om, att det är nu, fram till år 2013 som vi har möjlighet (genom 

undantag i LOU-lagstiftningen) att låta vårt eget kommunala bolag omhänderta 

matavfallet UTAN upphandling. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


